

PEMBERITAHU PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN LIM GUAN ENG
KAWASAN : BAGAN
TARIKH : 31.03.2014 (ISNIN)
NO. SOALAN : 71

TUAN LIM GUAN ENG minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan angka-angka pelaburan dalam sektor perkhidmatan bagi setiap negeri sejak tahun 2000. Apakah inisiatif yang diambil bagi mempertingkatkan sektor tersebut pada tempoh sama mengikut pecahan negeri.

CADANGAN JAWAPAN:

Tuan Yang Dipertua,

Bagi maklumat mengenai pelaburan yang diluluskan dalam sektor perkhidmatan, Lembaga Pembangunan Pelaburan Malaysia (MIDA) mengkoordinasi pengumpulan data berkenaan dari pelbagai Kementerian dan Agensi bermula dari tahun 2006. Bagi tempoh 2006 hingga 2013, sejumlah 29,320 projek dalam sektor perkhidmatan telah diluluskan di negara ini dengan nilai pelaburan sebanyak RM585.5 bilion. Daripada jumlah tersebut, RM506.6 bilion (86.5%) adalah pelaburan tempatan dan RM78.8 bilion (13.5%) merupakan pelaburan asing.

Antara sub-sektor perkhidmatan yang menjana pelaburan tertinggi bagi tempoh masa tersebut termasuklah sektor hartanah (RM236.1 bilion), sektor pengangkutan (RM71.6 bilion), utiliti (RM54.1 bilion), telekomunikasi (RM51.8 bilion) dan perkhidmatan kewangan (RM32.6 bilion).

Bagi sub-sektor penubuhan serantau pula, sejumlah RM9.1 bilion pelaburan dengan 1,196 projek telah diluluskan. Pelaburan dalam sub-sektor ini termasuklah pelaburan dalam ibu pejabat operasi, (OHQ) (RM2.9 bilion), pusat perolehan antarabangsa, (IPC) (RM2.8 bilion), pusat pengedaran serantau, (RDC) (RM0.7 bilion), pejabat serantau, (RO) (RM2.1 bilion), pejabat perwakilan, (RE) (RM0.6 bilion) dan pusat pengurusan perbendaharaan, (TMC) (RM66 juta).

Bagi tempoh 2008 hingga 2013, sejumlah 1,981 projek berstatus MSC dengan nilai pelaburan sebanyak RM20.4 bilion telah diluluskan.

Walaupun bagaimanapun, pecahan pelaburan bagi sub-sektor perkhidmatan yang diluluskan mengikut negeri tiada buat masa ini.

Tuan Yang Di Pertua,

Kerajaan telah mengenal pasti 12 bidang utama ekonomi negara (NKEA) di bawah Program Transformasi Ekonomi (ETP) untuk memacu pertumbuhan ekonomi dan menggalakkan aliran masuk pelaburan dalam sektor perkhidmatan dan perkilangan ke seluruh negara. Antara inisiatif-inisiatif yang telah dan terus dilaksanakan oleh Kerajaan untuk menggalakkan pelaburan ke Malaysia adalah:

- (i) Memperkenalkan “pendekatan berfokus” atau “targeted approach” dalam usaha menarik pelaburan di samping memberi penekanan terhadap industri dan sektor yang berintensif modal dan teknologi serta penglibatan dalam R&D;
- (ii) Menggunakan pendekatan ekosistem dalam menarik pelaburan berkualiti terhadap sektor yang disasarkan. Pendekatan ini merangkumi elemen seperti nilai ditambah tinggi, berteknologi tinggi, berintensifkan pengetahuan dan kemahiran, selaras dengan objektif Kerajaan untuk menjadi negara berpendapatan tinggi menjelang 2020;
- (iii) Misi-misi pelaburan dan perdagangan ke luar negara terutamanya yang dianjurkan oleh agensi di bawah Kementerian ini seperti Lembaga Pembangunan Pelaburan Malaysia (MIDA) dan Perbadanan Pembangunan Perdagangan Luar Malaysia (MATRADE) untuk menarik peluang-peluang pelaburan yang baru;
- (iv) Penganjuran seminar, bengkel dan program-program berkaitan pelaburan yang berpotensi di dalam sektor perkilangan dan perkhidmatan;
- (v) Menawarkan galakan cukai yang menarik seperti Galakan Taraf Perintis dan Elaun Cukai Pelaburan bagi tempoh 5 hingga 10 tahun; dan
- (vi) Pengecualian penuh duti import dan / atau cukai jualan bagi bahan-bahan mentah / komponen dan mesin/peralatan untuk aktiviti-aktiviti perkilangan dan perkhidmatan terpilih domestik.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' JOHARI BIN ABDUL
[SUNGAI PETANI]**

TARIKH : 31 MAC 2014

RUJUKAN : 6580

SOALAN:

Dato' Johari bin Abdul [Sungai Petani] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan:-

- (a) jumlah taraf kewarganegaraan yang diberikan dalam masa sepuluh tahun yang lalu mengikut tahun negara asal mereka; dan
- (b) jumlah rakyat yang dilahirkan di Malaysia, tetapi kerana masalah dokumentasi masih belum mendapat taraf kewarganegaraan.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

- (a) Mengikut rekod Kementerian Dalam Negeri (KDN), jumlah penganugerahan kewarganegaraan Malaysia kepada warga asing dari tahun 2004 sehingga 2013 adalah seramai 41,417 orang. Dalam hal ini, antara negara yang mencatatkan jumlah penganugerahan kewarganegaraan Malaysia yang tinggi berdasarkan negara asal adalah dari Republik Indonesia dengan jumlah seramai 17,446 orang dan India dengan jumlah seramai 4,684 orang.
- (b) Setiap kelahiran yang berlaku di Malaysia hendaklah didaftarkan di Jabatan Pendaftaran Negara (JPN). Dalam hal ini, JPN mendaftarkan kelahiran kanak-kanak di Malaysia mengikut peruntukan undang-undang seperti berikut:
- i. Akta Pendaftaran Kelahiran dan Kematian 1957 (Akta 299) bagi Semenanjung Malaysia;
 - ii. Ordinan Pendaftaran Kelahiran dan Kematian Bab 123 (No. 11 Tahun 1948) bagi Negeri Sabah; dan
 - iii. Ordinan Pendaftaran Kelahiran dan Kematian Bab 10 (No. 6 Tahun 1951) bagi Negeri Sarawak.

Dalam hal ini, undang-undang tersebut memberikan peruntukan untuk mendaftarkan apa-apa kelahiran di Persekutuan termasuk di kalangan warga asing. Walau bagaimanapun, pendaftaran kelahiran ini tidak akan memberikan taraf kewarganegaraan Malaysia secara automatik kepada kanak-kanak yang berkenaan kerana penganugerahan taraf kewarganegaraan Malaysia masih lagi tertakluk kepada peruntukan undang-undang di bawah Bahagian III Perlembagaan Persekutuan, status perkahwinan ibu bapa dan taraf kewarganegaraan ibu bapa semasa kanak-kanak dilahirkan. Sehubungan dengan itu, bagi pendaftaran kelahiran kanak-kanak yang maklumat kewarganegaraan dan status perkahwinan ibu bapa yang tidak diperolehi, JPN akan mengeluarkan Sijil Kelahiran dengan maklumat taraf kewarganegaraan “Belum Ditentukan” sebagai suatu usaha awal dokumentasi kanak-kanak. Jumlah pendaftaran kelahiran dengan taraf kewarganegaraan “Belum Ditentukan” dari tahun 2009 sehingga 2013 adalah sebanyak 5,718 orang.